
Přídavná jména  

Přídavná jména tvrdá mění své koncovky podle rodu, čísla a pádu. 

(tabulka na str. 42 v učebnici) 

Nejdůležitější:      1.p.  čísla jednotného  -   mladý muž 

                                1.p. čísla množného    -   mladí muži 

      a                         5.p. čísla jednotného  - voláme mladý muži 

                                  5.p. čísla množného   - voláme  mladí muži 

Doplň koncovky přídavných jmen: 

Bíl- motýli,  zdrav- chlapec, zl- pes, mlad-  lvi, šikovn-  žáci,  velk-  slon,  unaven-  

lékaři, nemocn-  býci,  šediv- jeleni,  rychl-  kůň, pomal-  prodavači,  zuřiv-  

medvěd,  nepozorn- řidič,  mal- lovci, mlad- páni. 

 

Doplň: 

Mlad-  maminka, ciz-  muž, star- hrady,  rychl- jízdy,  hradn- nádvoří, hodn- 

člověk, piln- žena, krokodýl- kůže, sov- houkání,  červen- jablko,  škodliv- brouk. 

Hlubok- les,  čil- hříbě,  mal- štěňata,  mohutn- duby,  zdrav- zuby,  dobř- 

přátelé,  mraziv- noci,  nov- učebnice, pav- pera,  slavn- zpěvák,  mal- kuře, mal- 

housata. 

 

Vyhledej podstatná jména, vypiš je a urči rod, číslo, pád a vzor: 

Vzor:    Volal jsem telefonem. 

telefonem  -    rod mužský,  číslo jednotné, 7. pád, vzor: hrad 

 

Bez chleba se nevracej. Koupil nový míč. Přinesl jí dárek. Dal to kočce. Nasypal 

kuřatům. Padaly z vysokých stromů. Pásly se v jeteli. Divoké včely. Jel na kole. 



Vyráběl hračky. Běžel kolem domu. Měla nový nůž. Kupujeme nové barvy. Šel 

se známými kamarády. 

 

Urči slovní druhy:         (tabulka slovních druhů je v učebnici ČJ str. 21) 

Mladý muž se dvěma psy šel pod starým mostem. 

Z mostu spadl do vody velký kámen a udělal žbluňk. 
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